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TARİHİ BİNALARIN DIŞ CEPHELERİ 
ÖZGÜN HALLERİNE KAVUŞACAK
Amasya Belediye Başkanı Mehmet 
Sarı, “Biz burayı turizme tamamen açıp 
araç trafiğine kapatacağız.” dedi. Zemin 
taşlarının yeniden düzenlenip Yeşilırmak’a 
akan deşarj borularının kaldırılarak 
kanalizasyon hattına bağlanacağını 
belirten Başkan Sarı, “Şehrin içerisine 
bakan binalarımızın şekli olarak bir 
düzenlenmesi, görüntü kirliliğinden 
kurtarılması için onarım çalışmaları 
başladı. Yani baktığımız zaman özgün 
haliyle burayı görmüş olacaksınız.” diye 

konuştu.
Yeni turizm sezonunun başlayacağı Mayıs 
ayına kadar tamamlamayı planladıkları 
proje çerçevesinde Kızlar Sarayı’na çıkan 
merdivenlerin tadilatının da yapılacağına 
işaret eden Başkan Sarı, bölgenin araç 
trafiğine kapatılmasının ardından kente 
gelen turistler için mini araçlarla tarihi 
sokaklarda turlar düzenleyeceklerini 
vurgulayarak,   “Bölgemize araç girişlerini 
belirlediğimiz saatler dışında müsaade 
edilmeyecek şekilde program yapacağız. 
Bu bölgemiz bir ticari merkez, tamamen 
turizme açılmış bir mahalle olacak.” dedi.

Amasya Belediyesi, 
kentin vitrini 

olarak adlandırılan 
tarihi Hatuniye 

Mahallesi’nde sokak 
sağlıklaştırma 

projesi başlattı. 
Çalışmaların 

tamamlanmasının 
ardından tarihi 

sokakların 
araç trafiğine 

kapatılması da 
planlanıyor.

AMASYA’NIN

SOKAKLARI
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ANK ARA

Vatandaşların olumsuz iklim 
koşullarından etkilenmemeleri için 
özel olarak tasarlanan yeni durakların 
tamamında Wİ-Fİ, LED ekran ve 
aydınlatma, engelli aracı ve USB şarj 
ünitesi yer alırken enerjileri de güneş 
enerjisinden sağlanıyor.

HEM KONFORLU HEM AKILLI

İlk etapta vatandaşların yoğun olarak 
kullandığı noktalara konumlandırılan yeni 
otobüs durakları, 6 farklı tür tasarımdan 
oluşuyor. Totem şeklinde olanlarının yanı 
sıra tamamen kapalı olan tasarımlarının 

da bulunduğu tüm otobüs duraklarında 
Wi-Fi, LED ekran ve aydınlatma ile 
engelli ve USB şarj ünitesi yer alıyor. 
Enerjilerini güneş panellerinden 
sağlayan duraklar,  otomatik kapıları ve 
klimalarıyla Ankara’da bir ilk olma özelliği 
taşıyor. 
Duraklarda yer alan LED ekranlarda 
Ankara’nın tarihi eserleri ve turistik 
yerleri  ile ilgili videolar yayınlanıyor. 
Başkentlilerce memnuniyetle karşılanan 
modern ve akıllı otobüs duraklarının 
tamamının montajının Ocak 2023’te 
tamamlanması hedefleniyor.

Başkentlilere daha 
iyi hizmet vermek 

için bir çok yeni 
projeye imza atan 

Ankara Büyükşehir 
Belediyesi EGO 

Genel Müdürlüğü, 
kentin 315 

noktasına yeni ve 
modern otobüs 
durağı kuruyor.



İzle Bizi 
Türkiye

Valiler, belediye başkanları, akademisyenler, işinin ehli kişiler, özel sektörden çok önemli 

konuklar her çarşamba Özelkalem TV’de bir kent meselesini masaya yatırıyorlar.

Her çarşamba yerel yönetimlerin nabzı Özelkalem TV’de atıyor

#herşeygüzelbirtürkiyeiçin 

Yapılacak canlı yayınlardan haberdar olmak isterseniz, abone olmayı 

ve abone ol butonunun yanındaki çan simgesinden bildirimleri açmayı 

unutmayın. 

 

http://www.youtube.com/c/Özelkalemtv

ABONE OL



13 katı atık aktarma istasyonuyla 18 
ilçeye hizmet veren Balıkesir Büyükşehir 
Belediyesi, atık miktarı kış aylarında 
günlük 30 ton, yaz aylarında ise 
artan nüfus ile birlikte günlük 96 tona 
kadar çıkan Erdek’te katı atık aktarma 

istasyonunu faaliyete geçirdi. Atık 
yönetimini Erdek Belediyesi ile koordineli 
bir şekilde yürüten Büyükşehir Belediyesi 
artık Erdek’in çöpünü, aktarma 
istasyonu, çekici ve treyler vasıtasıyla 
Balıkesir merkezde bulunan düzenli 

depolama sahasına taşıyor. 
Erdek’ten taşınan evsel atıklar, 
buradaki tesis bünyesinde 
bulunan enerji üretim 
santralinde bertaraf edilerek 
enerji üretiliyor.

TEMİZLİK, SAĞLIK VE 
TASARRUF BİR ARADA
Modern aktarma 
istasyonlarının kurulmasıyla 
birlikte vahşi depolamanın 
önüne geçilirken, kontrolsüz 
atılan atıkların çevreye olan 
olumsuz etkileri kontrol 
altına alınarak kirliliğin 
ortadan kaldırılması 
amaçlanıyor. Devreye alınan 
transfer istasyonlarıyla ilçe 
belediyelerinin ayrı ayrı 
taşıma hattında oluşturduğu 
trafiğin azaltılması, yakıt 
tasarrufu, emisyon salımının ve 
karbon ayak izinin daha aza 
indirgenmesi hedefleniyor.
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BALIKESİR

Temiz enerji 
projelerine ağırlık 

veren Balıkesir 
Büyükşehir Belediyesi, 

ülkemizin ilk turizm 
bölgelerinden birisi 

olan Erdek İlçesi’nde, 
katı atık aktarma 

istasyonunu devreye 
aldı. Balıkesir’de 

aktarma istasyonu 
sayısını 13’e yükselten 
Büyükşehir Belediyesi, 

diğer ilçelere de 
istasyon kurmak 

için çalışmalarını 
sürdürüyor.
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BURSA

Trafik sinyalizasyon sistemlerinde insanların 
yaya geçitlerini kullanarak karşıya geçebil-
meleri için trafik lambalarına monte edilen 
yaya butonları kullanılıyor. Özellikle engelli 
vatandaşların bu butonlara ulaşmaları 
çoğu zaman mümkün olmuyor. İnsanların 
temas etmesi nedeniyle sağlık bakımından 
da risk oluşturan butonların yerine kulla-
nılacak farklı bir uygulama için çalışma 
yapan Bursa Büyükşehir Belediyesi Ulaşım 
Daire Başkanlığı teknik ekiplerince “Zemin 
Yaya” adlı bir uygulama geliştirildi. İlk olarak 
Nilüfer İlçesi Özlüce Mahallesi Ahmet Taner 
Kışlalı Bulvarı’nda başlatılan uygulamada, 
trafik ışığı bulunan bir yaya geçidinin her 
iki tarafına “Karşıya geçmek için üzerin-
de bekleyiniz” yazılı sarı ve siyah renkte 

platform yerleştirildi. 
Üzerinde durulunca ak-
tifleşen sistem 2 saniye 
içinde yayayı algılıyor 
ve sesli uyarıların ardın-
dan yayalar için yeşil 
ışık yanıyor.

TÜRKİYE’DE BİR İLK
Bursa Büyükşehir 
Belediye Başkanı 
Alinur Aktaş, trafik 
sinyalizasyon 
sistemlerinde 

kullanılan butonların özellikle görme 
engelliler için sesli ikaz vererek çalıştığını 
söyledi. Bunların “engelli yaya butonu” 
ya da “erişilebilir yaya butonu” olarak 
adlandırıldığını belirten Başkan Aktaş, 
“Ülkemizde ve dünya genelinde erişilebilir 
yaya butonları sinyal direkleri üzerine 
monte edilmiş, üzerindeki butona el ile 
basıldığında talep oluşturan bir yapıdadır.” 
dedi. Mevcut yaya butonlarının hem 
sağlık açısından hem de engelliler için 
kullanışlı olmadığını dile getiren Aktaş, 
“Bu problemlerin ortadan kaldırılması için 
ekip arkadaşlarımız ‘Zemin Yaya’ projesini 
geliştirdi. Biz aslında Türkiye’de bir ilki 
gerçekleştirdik. Yaptığımız araştırmaların 
tamamında hem ülkemizde hem de 
dünyada bununla alakalı uygulama 
genelde direk üstündeki butonlarda. 
Karşıya geçmek için belirlenen noktalara 
tekerlekli sandalyesiyle gelmiş olabilir, 
yaya olarak gelmiş olabilir, platformun 
üzerine basması halinde 2 saniye 
içinde sistem algılıyor ve karşıya geçişle 
alakalı hemen onun isteğini devreye 
alıyor. Tamamen yerli ve milli, ekip 
arkadaşlarımızın geliştirdiği bir proje. 
Şehrin yaya sirkülasyonunun fazla olduğu, 
öğrencilerin fazla olduğu noktalarda 
arkadaşlarımız uygulamaya seri bir şekilde 
geçecekler.” diye konuştu.

BURSA’DA
YAYALARA 
BÜYÜK KOLAYLIK:

Bursa Büyükşehir 
Belediyesi ekiplerinin 

geliştirerek hayata 
geçirdiği Yaya 
Geçitlerinden 

Temassız Geçiş 
Projesi, özellikle 

dokunmatik 
yaya butonlarını 

kullanmakta zorlanan 
kişilerin karşıya 

geçmesine kolaylık 
sağlıyor.
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GA ZİANTEP

Gaziantep Büyükşehir Belediyesi’nin 
Bağlarbaşı Mahallesi yakınlarındaki Katı 
Atık Düzenli Depolama Alanı yanında 
2022 Temmuz ayında faaliyete geçen 
tesis, hem çevreye hem de ekonomiye 
büyük katkı sağlıyor. 

YILDA 100 BİN TON ATIK İŞLENECEK
Günlük 100 ton katı atık beslemesi 
yapılarak günde yaklaşık 1 ton geri 
dönüşüm atığın ayrıştırıldığı tesiste son 
iki ayda 45 ton geri dönüştürülebilir atık 
ekonomiye kazandırıldı. Geleceğe daha 
yaşanabilir ve temiz bir şehir bırakmak 
hedefiyle çalışan Mekanik Biyolojik 
Ayrıştırma Tesisi sayesinde yılda 100 
bin ton atık işlenerek 9 bin 300 ton sera 
gazı salınımının önüne geçilmiş olacak.

Yıllık 100 bin ton atık işleme 
kapasitesine sahip tesiste tam kapasite 
olarak devreye alındığında yaklaşık 
17 bin ton geri dönüştürülebilir atık 
kazanımı hedeflenirken, yaklaşık 22 
bin ton biyobozunur atık işlenerek elde 
edilen biyogaz, ko-jeneratör ünitelerine 
aktarılarak enerji üretilecek.
Kentin atıkları bu yolla hem çevreye 
zarar vermeyecek hem de temiz 
enerji sağlayacak. Üretilecek 4 bin 
100 megawatt elektrik enerjisi, tesisin 
iç ihtiyacı için kullanılacak. Aynı 
zamanda Mekanik Biyolojik Ayrıştırma 
Tesisi ile yılda toplam 9 bin 300 ton 
karbondioksit eşdeğeri sera gazı 
azalımı da gerçekleşmiş olacak.

Gaziantep Büyükşehir 
Belediyesi’nce, 

Birleşmiş Milletler 
Kalkınma Programı 
ve İller Bankası iş 
birliğinde Avrupa 
Birliği tarafından 

kaynak sağlanarak 
hayata geçirilen 

“Mekanik Biyolojik 
Ayrıştırma Tesisi” 

sağladığı geri 
dönüşümle hem 

ekonomiye hem de 
çevreye katkı sağlıyor.
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İSTANBUL/SARIYER

SARIYER’E 

KATACAK 25 

ATILDI

Sarıyer Belediyesi’nce 
gerçekleştirilecek ve 

kente değer katacak 25 
yeni proje için CHP Genel 

Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu 
ve İstanbul Büyükşehir 

Belediye Başkanı Ekrem 
İmamoğlu’nun da katıldığı 

bir toplu temel atma töreni 
düzenlendi. 

Sarıyer Belediye Başkanı Şükrü 
Genç’in ev sahipliğinde gerçekleşen 
törende yeni tesisler, merkezler, parklar 
ve kreşlerden oluşan 17 projenin yanı 
sıra 8 önemli projenin de temeli atıldı. 
Belediye Başkanı Genç, yaptığı konuş-
mada, “Sarıyer’de yapılan işler büyük 
bir mücadele, emek, inat ve yarına dö-
nük umutların bir göstergesidir.” dedi. 

1 MİLYAR 74 MİLYON TL 
BÜTÇEYE ULAŞTIK
Başkan Genç, Sarıyer Kalkınma 
Eylem Planı’nı hazırlayarak 210 proje 
ürettiklerini belirterek, “İlçemiz tari-
hinde görülmemiş rakamlara ulaşan 
hizmetlerin yanı sıra, kanunla belirtilen 
belediye görevleri arasında bulunma-

yan, yaşamın içerisinden çıkarak tamamı 
halka dokunan 45 marka oluşturduk. 60 
milyon Türk lirası bütçe, 48 milyon Türk 
Lirası mal varlığıyla devraldığımız bele-
diyemizi, bugün 1 milyar 74 milyon Türk 
Lirası bütçeye ve 19 milyar Türk Lirası mal 
varlığına ulaştırdık.” diye konuştu.

EN MUTLU ŞEHİRLER BİZİM 
YÖNETTİĞİMİZ ŞEHİRLER
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, “İnsanların 
en çok mutlu olduğu şehirler bizim yönetti-
ğimiz şehirler, dolayısıyla biz bu mutluluğu 
sizlerin önderliğinde yaymayı hedefliyoruz. 
Sarıyer’de birbirinden kıymetli projeleri haya-
ta geçirdik. Atatürk Kent Ormanı Büyükdere 
Fidanlığı gibi. Sarıyer Baltalimanı’nda Yaşam 
Vadisi projesi için temel attık. Rumeli - Aşi-
yan füniküler hattını açtık. Hacıosman bayı-
rında altyapı çalışmaları, boğaz kıyısındaki 
başta içme suyu olmak üzere 
atık suyu ile ilgili yaptığımız 
çalışmalarda İSKİ ile büyük 
adımlar attık. Ayazağa’da çok 
güzel bir meydan düzenle-
mesini yürütüyoruz, Sarıyer 
meydanı ile alakalı tasarım 
projelerimiz de hazırlanmaya 
başladı. Baltalimanı Biyolojik 
Atık Su Arıtma Tesisi için nere-
deyse sona yaklaşıldı.” dedi.

CHP Genel Başkanı CHP Genel Başkanı 
İBB Başkanı İBB Başkanı 

HİÇBİR ENGEL, İNANDIĞIMIZ YOLDAN 
BİZİ DÖNDÜREMEZ
“Halkın seçtiği bir belediye başkanının en 
mutlu olduğu an, yaptığı hizmetlerin kabul 
görmesidir” diyerek sözlerine başlayan 
CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu 
ise, “Elbette ki her kent rant yaratır. Burada 
önemli olan bu rantı halka yansıtmaktır. 
Yaşlılar yeşillik görmek ister, çocuklarımız 
parklarda eğlenmek ister. Gençler bu kentin 
olanaklarından yararlanmak ister. Biz kent-
lerde sevinçlerimizi üzüntülerimizi bir arada 
yaşarız. Bugün Türkiye’nin içinde bulunduğu 
atmosferde belediye başkanlarımızın önüne 
engeller çıkartılıyor. Ama onların görevi bütün 
bu engelleri aşıp halka hizmet etmektedir ve 
belediye başkanlarımız bunu büyük bir başarı 
ile yapıyorlar. O yüzden hepinizin huzurunda 
onlara teşekkür ediyorum.” diye konuştu.
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İSTANBUL/ZEY TİNBURNU

2017 yılında 
Zeytinburnu 

Kazlıçeşme Sanat 
Binası’nda başlayan 

restorasyon 
çalışmalarında 

keşfedilen mozaikler, 
bölgenin geleceğini 

yeniden şekillendirdi. 
Zeytinburnu Belediye 
Başkanı Ömer Arısoy, 

alanda Kazlıçeşme 
Mozaik Müzesi 

çalışmaları devam 
ederken yeni bir 

sosyal tesis müjdesi 
de verdi.

Zeytinburnu Belediyesi eski hizmet 
binasında yapılan restorasyon 
çalışmaları sırasında bulunan Geç 
Roma – Erken Bizans dönemine ait 
mozaiklerin bulunduğu alan katma 
değeri olan çalışmalara ev sahipliği 
yapmaya devam ediyor. Başkan 
Ömer Arısoy, “Yeni bir sosyal tesis 
için çalışmalara başladık. Kazlıçeşme 
Sanat’ın, Zeytinburnu Mozaik 
Müzesi’nin hemen yanında. Restoranı, 
kafesi, manzarası, ortamı, havası 
her şeyiyle harika olacak. Ailece 
geleceğiniz, iyi vakit geçireceğiniz yeni 
bir mekân. En ufak detayına kadar 
özenle hazırlanmış bir proje. Çok 
yakında yapımına başlayacak, kısa 

sürede bitireceğiz.” dedi.

PROJE TASARIMINDA 
KAZLIÇEŞME MOZAİKLERİ’NDEN 
YOLA ÇIKILDI
3 katlı sosyal tesis; kafeterya, restoran, 
açık teras, bahçe ve etkinlik alanların-
dan oluşacak. Projenin kurgusu; İs-
tanbul’da sur dışında bilinen en büyük 
zemin mozaiği olan Kazlıçeşme Mo-
zaikleri’nden yola çıkılarak renk, doku 
ve desen tipolojilerinden oluşturuldu. 
Bölgede hayata geçirilen tüm çalışma-
lar, Zeytinburnu Belediye Başkanlığı, 
İstanbul Arkeoloji Müzeleri denetiminde 
ve Kültür Varlıklarını Koruma Kurulu 
onayı ile yapılıyor.
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İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı 
Tunç Soyer, kent tarihinin en büyük 
yatırımı Buca Metrosu’nun şantiye 
alanına giderek ilk kazığın çakıldığını ve 
inşaatın başladığını duyurdu. Başkan 
Tunç Soyer, “Bugün itibariyle 1 milyar 
Euro’nun üzerinde maliyeti olan, 13 
buçuk kilometre ve 11 istasyonu olan 
bir metro çalışması başlıyor. Ekonomik 
krizin derinleştiği bir ortamda 
490 milyon Euro’luk konsorsiyum 
oluşturarak bir sendikasyon kredisiyle 
başladığımız bir yatırım bu. Yüzde 
3 faizle, 12 yıl vadeli, 4 yıl ödemesiz 
ve 8 yıl geri ödemeli bir finansman 
modeli yarattık. Metronun tamamı 
İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin kendi 
imkanlarıyla yapılıyor. Tamamı İzmir 
Büyükşehir Belediyesi finansmanıyla 
geri ödenecek. Dolayısıyla belki de 
tarihin en verimli yatırımlarından birini 
yapıyoruz. Çünkü 4 yıl ödemesiz süre, 
inşaat süresine denk geliyor. İnşaat 
tamamlandığında, metro açıldığında 
geri ödeme başlayacak. Dolayısıyla 
hiç kimsenin cebinden para çıkmadan 
işletme kendi kendini finanse ederek 
yola devam edecek” dedi.
4 yıl sürecek büyük bir çalışmanın ilk 
gününde olduklarını vurgulayan Baş-
kan Soyer, “14 Şubat’ta temel atmıştık. 

Üzerinden 8 ay geçti. Maalesef bir 
takım hukuki pürüzler çıkmıştı karşımı-
za. Çok şükür hukuk sistemiz tarafları 
dinledi. Kaldığımız yerden devam 
ediyoruz. Türkiye’nin belki de içinden 
geçtiği en zor koşullarda İzmir tarihinin 
en büyük yatırımını başlatmanın guru-
ru ve heyecanı içindeyiz. En başından 
‘O metro Buca’ya gelecek’ demiştik.”  
diye konuştu.

“İZMİR’İN GELECEĞİNDE 
ÖNEMLİ İZLER BIRAKACAK”
Başkan Soyer, İzmir Büyükşehir 

Belediyesi’nin büyük bir raylı sistem 
atağı içinde olduğunu vurgulayarak 
“Çiğli Tramvayı’nın bu ay içinde 
deneme seferini başlatacağız. O 
da dev bir yatırım. 2023 yılı içinde, 
muhtemelen Mart-Nisan gibi 
Narlıdere Metrosu’nun deneme 
seferlerini başlatacağız. Üç ay sonra 
burada tünel açma makinesini yer 
altına indiriyor olacağız. Kısacası 
hepsi birbiriyle paralel yürümeye 
devam edecek. İzmir’in geleceğinde 
önemli izler bırakacak dev yatırımlar 
bunlar.” ifadelerini kullandı.
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K AHRAMANMRAŞ

Şehrin turizm altyapısını güçlendirmek 
için hayata geçirilen proje kapsamında 
tarihi konakların iç ve dış cephesi tarihi 
doku korunarak restore ediliyor. İmar ve 
Şehircilik Dairesi Başkanlığı koordinesin-
deki ekipler tarafından yürütülen çalış-
malarla, mevcut yapıdaki betonarme 
kısımlar tarihi dokuya zarar vermeden 
kaldırılırken, duvardaki sıvaların da temiz-
liği yapılıyor. Tarihi yapılarda kullanılamaz 
hale gelen ahşap taşıyıcı elemanlar ve 
pencereler yapının tarihi dokusuna uy-
gun olarak yenileniyor. Bozulmuş ve bir 
kısmı yıkılmış bahçe duvarları da ekipler 
tarafından özgün teknik ve malzeme ile 
onarılıyor. Konakların özgün olmayan çatı 
örtüleri de tamamen sökülerek yerine 
restorasyon projesine uygun ve tarihi do-
kuyla uyumlu yeni çatılar inşa edilecek. 

TARiHi
KONAKLAR 

KALKIYOR

Kahramanmaraş 
Büyükşehir Belediyesi, 

Kadıoğlu ve Hayrigül 
1–2 Konakları’nda 

başlattığı restorasyon 
çalışmalarını 

sürdürüyor. Toplamda 
20 Milyon TL’lik 

yatırımla hayata 
geçirilen restorasyon 

projesinin kısa 
süre içerisinde 

tamamlanarak tarihi 
konakların şehrin 

turizmine kazandırılması 
hedefleniyor.

TURİZM POTANSİYELİMİZİ ARTIRMAK İSTİYORUZ
Tarihi konaklarda devam eden restorasyon çalışmalarına iliş-
kin açıklamalarda bulunan Kahramanmaraş Büyükşehir Be-
lediye Başkanı Hayrettin Güngör, “Şehrimizin tarihi mekanla-
rını gün yüzüne çıkarmak ve turizm potansiyelimizi artırmak 
için restorasyon projelerimizi hayata geçirmeye devam 
ediyoruz. Turan Mahallemizde bulunan Kadıoğlu ve Hayrigül 
Konaklarımızda da restorasyon çalışmalarımız hızla sürüyor. 
Burası toplamda 20 Milyon TL’lik bir yatırım. Hedeflediğimiz 
sürede bu projemizi de tamamlayarak tarihi konaklarımızı 
şehrimizin turizmine kazandıracağız.” diye konuştu.



“Her aile bir okuldur” 
sloganıyla erken çocukluk 
eğitimi için çalışmalarına 
devam eden Yenişehir 
Belediyesi, Yenişehir 
Akademi binasında 
faaliyette olan Bebek 
Kütüphanesi’nde 
ebeveynleri ağırlamaya 
devam ediyor. Anne ve 
babalar ay gruplarına 
göre ayrılmış kitapları, 
Bebek Kütüphanesi’nden 
edinerek çocuklarının 
gelişim süreçlerini sağlıklı 
bir şekilde ilerletmiş oluyor. 
Çocuğunun doğduğu andan itibaren 
kelime haznesini geliştirmek, onu okulda 
alacağı eğitime hazırlamak isteyen 
anne ve babalar, Bebek Kütüphanesi 
tarafından verilen 6 kitaplık set ile kendi 
eksiklerini de görüp tamamlama şansına 
sahip oluyor.
BAŞKAN ÖZYİĞİT: TÜM 
EBEVEYNLERİMİZİ PROJEMİZE DAHİL 
OLMAYA VE HİZMETLERİMİZDEN 
YARARLANMAYA BEKLİYORUZ
Yenişehir Belediye Başkanı Abdullah 
Özyiğit, “Bizim amacımız çocuklarımızı 
geleceğe en iyi ve en donanımlı şekilde 

hazırlamak. Bu doğrultuda hareket 
ederek, onlara gerekli imkanları sunmak 
istiyoruz. Yenişehir Belediyesi olarak 
3 yıl önce başlattığımız bu proje ile 
çok önemli bir yol katettik. Ailelerle 
birlikte çalışıyoruz, erken çocukluk 
eğitim sürecine aileleri de katıyoruz. 
Bebek Kütüphanesi de projemizin bir 
parçası. Anne ve babalara ücretsiz kitap 
setleri ulaştırıyoruz. Ebeveynlerimizin 
memnuniyetini ve fayda sağladığını 
görünce daha da motive oluyoruz. Tüm 
ebeveynlerimizi Yenişehir Belediyesi 
Akademi’ye projemize dahil olmaya 
ve hizmetlerimizden yararlanmaya 
bekliyoruz.” dedi.

Mersin’in Yenişehir 
Belediyesi tarafından 0-3 
yaş arasındaki çocukların 
dil, bilişsel ve kavramsal 

gelişimlerine katkı sunmak 
amacıyla açılan Bebek 

Kütüphanesi’nden yüzlerce 
aile yararlandı. Yenişehir 
Belediyesi’nin Türkiye’de 

bir ilke imza atarak 
hayata geçirdiği Erken 

Çocukluk Gelişimi Projesi 
kapsamında 3 yıl önce 

kurulan Bebek Kütüphanesi 
ile kitap setleri ailelere 

ücretsiz veriliyor.
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ÇOCUKLARINÇ

KATKI
SUNUYOR
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MUĞL A

Bugüne kadar çöpten 142 Milyon 763 
Bin KW elektrik üreten Büyükşehir 
Belediyesi, 178 Milyon 413 Bin TL 
gelir yanında Katı Atık Düzenli Depo-
lama Tesisleri’nde oluşan 71 Milyon 
668 Bin 509 metreküp metan gazının 
elektrik üretiminde kullanarak atmos-
fere salınımını engelledi.
Menteşe tesis 26 Milyon 258 Bin 053 
kilowatt, Marmaris tesis 35 Milyon 
876 Bin 331 kilowatt, Fethiye tesis 41 
Milyon 738 Bin 326 kilowatt, Ortaca 
tesis 20 Milyon 558 Bin kilowatt, Milas 
tesis 18 Milyon 333 Bin 136 kilowatt 
elektrik üretti. Muğla Büyükşehir 
Belediyesi beş Biyokütle Enerji Tesi-
si’nden toplam 142 Milyon 763 Bin 
846 kilowatt elektrik üretimi sağladı. 
Bu sayede 4 kişilik bir hanenin aylık 
elektrik enerjisi tüketimi ortalama 250 
kilowatt olarak düşünüldüğünde, 

bu güne kadar yaklaşık 571 bin 55 
hanenin elektrik tüketimini sağlayacak 
elektrik enerjisi tesislerde üretildi.

ÇÖP GAZI İÇİN 
GAZ BALONLARI DEVREDE
Muğla Büyükşehir Belediyesi, Katı 
Atık Düzenli Depolama tesislerinde 
Gaz Balonu kullanarak çöp gazın 
atmosfere salınımını önlüyor. Mente-
şe, Milas ve Fethiye Katı Atık Düzenli 
Depolama tesislerinde kullanılan gaz 
balonu 5000 m3 hacminde, 20 met-
re çapında ve 17,5 metre yüksekli-
ğinde. Saatte 120 km rüzgar yüküne 
karşı dayanıklı olan gaz balonları 
çöp gazının atmosfere yayılmasını 
önlüyor. Büyükşehir Belediyesi, 
Marmaris Katı Atık Düzenli Depola-
ma tesisinde de yakın zamanda gaz 
balon uygulamasına başlayacak.

i
i
i i

Ü i i

Muğla Büyükşehir 
Belediyesi, Fethiye, 

Ortaca, Milas, Menteşe ve 
Marmaris Katı Atık Düzenli 

Depolama Tesisleri’nde 
15 megawatt kurulu güce 

sahip Biokütle Enerji 
Tesisleri ile 2018 yılı Kasım 

ayından itibaren çöpten 
elektrik enerjisi üretmeye 

devam ediyor.





2020

ATATÜRK ’Ü ANIYORUZ



212022

ATATÜRK ’Ü ANIYORUZ/ANK ARA

Yavaş’ın “Senin değerli mirasın için 
365 gün ara vermeden çalışıyoruz. Ta 
ki o ana kadar” mesajıyla paylaştığı 
videoda, Büyükşehir Belediyesi’nde 
çalışan işçiler ve memurların, 
Atatürk’ün yaşamını yitirdiği 10 Kasım 
saat 09:05’te saygı duruşuna geçtikleri 
anlar canlandırıldı.

ATATÜRK’ÜN EBEDİ 
İSTİRAHATGAHI ANITKABİR 
ZİYARETÇİ AKININA UĞRADI
Büyük Önder Mustafa Kemal 
Atatürk’ün vefatının 84. yılında 
Anıtkabir’in kapıları resmi törenin 
ardından ziyaretçilere açıldı. 
7’den 70’e pek çok vatandaş 
Anıtkabir’e akın etti. Türkiye’nin dört 
bir yanından gelenler, Ata’sını sevgi ve 
özlemle andı.

10 KASIM ATA’YI ANMA KOŞUSU 
ERYAMAN’DA YAPILDI
Her yıl 10 Kasım’da Ankara’da yapılan 
Atatürk’ü Anma Koşusu, Eryaman’da 
yoğun bir katılımla yapıldı.
Ankara Atletizm İl Temsilciliği tarafın-
dan her yıl düzenlenen Atatürk’ü Anma 
Kros Yarışları, Eryaman’da yapıldı. 
Okullardan gelen yüzlerce öğrencinin 
katıldığı koşu öncesinde Gazi Mus-
tafa Kemal Atatürk için bir dakikalık 
saygı duruşu ve konuşmalar yapıldı. 
Ardından gerçekleşen yarışmalarda 
katılımcılar küçükler, yıldızlar ve genç-
ler kategorilerinde yarıştılar. Yarışmala-
rın ardından bireysel tasnifin yanı sıra 
takım sıralaması da belirlendi ve her 
kategoride kürsüye çıkan takımlara 
ödülleri takdim edildi.

ANKARA

Ankara Büyükşehir
Belediye Başkanı

Mansur Yavaş

Ankara Büyükşehir Belediye (ABB) 
Başkanı Mansur Yavaş, Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk’ün ölüm yıl dönümü 
nedeniyle, sosyal medya hesabından 
bir video paylaştı.



ATATÜRK ’Ü ANIYORUZ/ANTALYA-BİLECİK

Antalya’da yerleşik yabancılar, 
Atatürk’ün tarihe not olarak düşen 
cümlelerini önce kendi dillerinde, 
ardından Türkçe söyledi.
Antalya Büyükşehir Belediyesi’ne bağlı 
Atatürk Sanat Eğitim Merkezi’nde 
(ATASEM) eğitim gören yerleşik 
yabancılar, 10 Kasım Atatürk’ü Anma 
Günü etkinliğinde buluştu. ‘7 Dil Tek 
Yürek’ adı verilen anma töreninde 
Mustafa Kemal Atatürk’ün dünyaya 
mal olmuş sözlerini önce kendi 
dillerinde, ardından Türkçe söyleyen 
yabancılar, ayakta alkışlandı.
Rus Yana Çetin, Atatürk’ün 

‘Öğretmenler yeni nesil sizin eseriniz 
olacaktır’, İranlı Sara Kort, ‘Hayatta 
en hakiki mürşit ilimdir’, Endonezyalı 
Fadilla Balcı ‘Eğer bir gün benim 
sözlerim bilimle ters düşerse bilimi 
seçin’, Alman uyruklu Pınar Yıldırım 
‘Ne mutlu Türk’üm diyene’, Büşra 
Kart ‘Benim naçiz vücudum elbet 
bir gün toprak olacaktır. Ancak 
Türkiye Cumhuriyeti ilelebet payidar 
kalacaktır’, Iraklı Kabile Hasan 
‘Egemenlik kayıtsız şartsız milletindir’, 
Ukraynalı Alina Polat ise ‘Sanatsız 
kalan bir milletin hayat damarlarından 
biri kopmuş gibidir’ cümlelerini söyledi.

Bilecik Belediyesi tarafından 10 Kasım 
Atatürk’ü Anma Günü dolayısıyla 
düzenlenen program kapsamında bir 
araya gelen çocuklar, Anıtkabir’e gön-
dermek üzere Atatürk’e mektup yazdı.
Bilecik Belediyesi Yaşayan Şehir Müze-
si’nde gerçekleştirilen programa katılan 
Belediye Başkan V. Melek Mızrak Su-
başı, çocuklarla birlikte Ata’ya mek-
tup yazdı, daha sonra PTT şubesine 
giderek, mektupları gönderdi.
Atatürk’e olan özlemlerini kelimelere 
döken çocuklar daha sonra yazdıkları 
mektupları okudular.Çocukların yazdığı 
ifadeleri büyük bir beğeniyle dinleyen 
Başkan V. Subaşı ve öğretmenleri ço-
cukları alkışlayarak, onları tebrik etti.

SUBAŞI: ‘’ATATÜRK HEPİMİZİN EN 
BÜYÜK DEĞERİDİR’’
Çocuklara hitaben kısa bir açıklama 
yapan Başkan V. Subaşı, ‘’Mustafa 
Kemal Atatürk hepimizin en büyük de-
ğeri. Hepinizin Atatürk’ü çok sevdiğini 
biliyorum. Çünkü Atatürk’ün biz kadın-
lar ve siz çocuklara çok büyük arma-
ğanları olmuştur. Örneğin biz kadınlara 
seçme ve seçilme hakkını vermeseydi 
ben şu an belediye başkanı olamaz-
dım. Sizler de bu sıralarda özgür ve 
rahat yaşayamazdınız. Üstelik biz 
kadınlara seçme ve seçilme hakkını 
verirken bu haklar çoğu ülkede yoktu. 
Hep birlikte onun devrim ve ilkelerine 
sahip çıkmalıyız.’’ ifadelerini kullandı.

B
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ATATÜRK ’Ü ANIYORUZ/DENİZLİ -ESKİŞEHİR

Denizli Büyükşehir Belediyesi, 
Büyük Önder Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk’ün aramızdan ayrılışının 84. 
yıldönümü dolayısıyla anma konseri 
düzenledi. 160 kişiden oluşan Denizli 
Büyükşehir Belediye Konservatuarı 
Türk Sanat Müziği Korosu, Atatürk’ün 
sevdiği şarkıları seslendirdi.
Denizli Büyükşehir Belediyesi Halk 
Oyunları Topluluğu’nun da sahne 
aldığı programa katılanlar unutulmaz 
bir anma gecesine tanıklık etti.
Denizli Büyükşehir Belediye Başkanı 
Osman Zolan, konserin ardından 
yaptığı konuşmada, Türkiye 
Cumhuriyeti’nin kurucusu Gazi 

Mustafa Kemal Atatürk’ü rahmet ve 
minnetle andıklarını belirterek, Ulu 
Önder’in kültür ve sanata da çok 
önem verdiğini anlattı. Çok başarılı 
bir anma programı izlediklerini ifade 
eden Başkan Zolan, “Koromuz 
bu konser için gönüllü bir şekilde 
aylarca çalıştı, ben şahidim. Her 
birine ayrı ayrı teşekkür ediyorum. 
Her zaman sanatın ve sanatçının 
yanında olacağız. Şehrimizi, ülkemizi 
daha ileriye ve daha güzele götürmek 
için el ele, birlikte inşallah çalışmaya 
devam edeceğiz. Birlik ve beraberlik 
içinde cumhuriyetimiz ilelebet payidar 
kalsın diyorum.” dedi.

Eskişehir’de Bilim Kültür ve Sanat 
Parkı’nda çalışan belediye işçileri, 
ağaçlardan dökülen yapraklarla Türki-
ye Cumhuriyeti’nin kurucusu Mustafa 
Kemal Atatürk’ün vefatının 84. yıl 
dönümünde ‘Minnetle anıyoruz’ yazdı. 
İşçilerden Hüseyin Taniş, “Her 10 Ka-
sım bize bir yaprak dökümü.” dedi.
Eskişehir’de Masal Şatosu ve korsan 
gemisinin de bulunduğu Bilim Kültür 
ve Sanat Parkı, sonbaharda kavak 
ağaçlarından dökülen yapraklarla 
adeta tablo misali güzel görüntüler 

oluşturuyor. Eskişehir Büyükşehir 
Belediyesi Park ve Bahçeler Daire 
Başkanlığı’na bağlı çalışan işçiler, top-
ladıkları ağaçlardan dökülen yaprak-
larla Büyük Önder Atatürk’ü andı.
Yapraklarla ‘Minnetle anıyoruz’ 
yazan işçiler, yaklaşık 2 saat süren 
çalışma sonrası yaprakların üzerine 
Atatürk’ün fotoğrafını koyup, yazının 
altına kalp şekli yaptı. İşçiler daha 
sonra Atatürk fotoğrafının çevresine 
dizilerek saygı duruşunda bulundu ve 
hatıra fotoğrafı çektirdi.

RR

Denizli Büyükşehir 
Belediye Başkanı

Osman Zolan
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Beşiktaş Belediyesi’nin yaklaşık 
20 yıl önce Dolmabahçe’den 
Ortaköy’e kadar uzanan ağaçlı 
yola kazandırdığı Atatürk Açık 
Hava Sergisi, İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi(İBB) ve İBB Miras desteği 
ile yenilendi. İki etaptan oluşan 
açık hava sergisinin ilk etabı olan 
Dolmabahçe – Beşiktaş, 10 Kasım 
Perşembe günü Atatürk’ün 84. ölüm 
yıl dönümünde Beşiktaş halkının 
beğenisine sunuldu.
“Atam Dolmabahçe’de” konsepti ile 
yenilenen açık hava sergisi, Mustafa 
Kemal Paşa ve İstanbul teması 
üzerinden kurgulandı. Kronolojik 
şekilde planlanan seçki, 1927 
Dumlupınar’dan 1938 Ata’ya son 
vedaya uzanan bir hikâyeyi temel 
alıyor. Altyapı ve teknik uygulama 
aşamaları belediye ekipleri tarafından 
gerçekleştirilen sergi, iklim dostu ve 
enerji verimliliği yüksek ışıklandırma 
ekipmanlarıyla donatıldı.
Beşiktaş Belediye Başkanı Rıza 

Akpolat, konuyla ilgili olarak 
“Göreve geldiğimizden beri uzun 
yıllar boyunca çevresel etkilere 
maruz kalan ve deforme olan 
aynı zamanda İstanbul’un en 
uzun süreli açık hava sergisi olma 
özelliği de taşıyan Beşiktaş Atatürk 
Açık Hava Sergisi yenileniyor. 
İstanbul Büyükşehir Belediye 
Başkanı Ekrem İmamoğlu ve İBB 
Miras ekiplerine desteklerinden 
dolayı teşekkür ediyorum. Tüm 
Türkiye’nin ortak değeri Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ün İstanbul 
ile olan yakın ilişkisinin yer aldığı 
açık hava sergisine uzun yıllardır 
Beşiktaş olarak ev sahipliği 
yapıyoruz. İstanbul’un en yoğun 
ana arterlerinden birinde; önünden 
her geçenin duygulandığı açık 
hava sergisinin manevi değerine 
uygun yenilenmesinden ve yeni 
yüzü ile halkımız ile buluşmasından 
memnuniyet duyuyoruz.” ifadelerini 
kullandı.

Beşiktaş
Belediye Başkanı

Rıza Akpolat

Ankara Büyükşehir Belediye (ABB) 
Başkanı Mansur Yavaş, Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk’ün ölüm yıl dönümü 
nedeniyle, sosyal medya hesabından 
bir video paylaştı.
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İstanbul Büyükşehir Belediyesi 
(İBB), Büyük Önder Mustafa Kemal 
Atatürk’ü, aramızdan ayrılışının 84. 
yıldönümünde düzenlediği bir etkinlik-
le andı. TBMM CHP Grup Başkanvekili 
Engin Altay ve Eskişehir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Yılmaz Büyüker-
şen’in de katılımlarıyla gerçekleştirilen 
anmada konuşan İstanbul Büyükşehir 
Belediye Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
“Cumhuriyet’imizin ikinci yüzyılında, 
bir kez daha dünyaya güzellikler-
le, iyiliklerle örnek olacağız. Eşit ve 
özgür yurttaşların, vatandaşlarımızın, 
milletimizin emrinde, sadece onların 
mutluluğu için çalışan, demokratik ve 
çok güçlü bir devlet inşa edeceğiz. 
Atatürk’ü anlamak ve sevmek, onun 
paha biçilmez emanetine, Cumhuri-
yet’e sahip çıkmakla başlar.” dedi. İBB 
yurtlarında kalan ve kurumdan eğitim 

desteği alan yaklaşık 1.100 
öğrenci de salonu doldu-
rarak, 10 Kasım Atatürk’ü 
anma programına ortak 
oldu. 
Anma gecesinde Mert Fırat, 
Atatürk’ün hayatından bazı 
kesitleri anlattı; Gökhan 
Türkmen ve Melek Mosso 
da, Atatürk’ün sevdiği şar-

kıları İBB Orkestrası eşliğinde seslen-
dirdi. Ekrem İmamoğlu’nun, Gökhan 
Türkmen’in ‘Fikrimin İnce Gülü’ adlı 
eseri seslendirirken eşi Dr. Dilek İma-
moğlu’nu dansa kaldırmasına salon 
alkışlarla eşlik etti.

İMAMOĞLU’NDAN 
DUYGU YÜKLÜ PAYLAŞIM
iBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
Atatürk’ün aramızdan ayrılışının 84. 
yılında sosyal medya hesabından bir 
paylaşım yaptı. İmamoğlu, Atatürk’ün 
anıldığı klibi “Şehrin her yerine, vatanın 
her köşesine yazarım adını” notuyla 
paylaştı. Sanatçı Zülfü Livaneli’nin 
bestelediği “Ey Özgürlük” şarkısının 
kullanıldığı klipte İstanbul’dan gö-
rüntüler yer aldı. 
Başkan İmamoğlu, 
resmi törenler 
kapsamında da 
Atatürk’ün 10 
Kasım 1938’de 
yaşama gözlerini 
yumduğu 
Dolmabahçe 
Sarayı’nı ziyaret 
ederek Ata’nın 
yatağına çiçek 
bıraktı. 

İstanbul Büyükşehir
Belediye Başkanı
Ekrem İmamoğlu

Ankara Büyükşehir Belediye (ABB) 
Başkanı Mansur Yavaş, Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk’ün ölüm yıl dönümü 
nedeniyle, sosyal medya hesabından 
bir video paylaştı.

Mert FıratMert Fırat

Gökhan Gökhan 
TürkmenTürkmen

Melek MossoMelek Mosso



26

ATATÜRK ’Ü ANIYORUZ/İZMİR

İzmir Büyükşehir Belediyesi, 10 
Kasım Atatürk’ü Anma Programı 
kapsamında Ata’ya Saygı yürüyüşü 
düzenledi. İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tunç Soyer’in de katıldığı 
yürüyüşte 350 metrelik dev Atatürk 
posteri taşındı.
İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin 
Büyük Önder Mustafa Kemal 
Atatürk’ün aramızdan ayrılışının 84. 
yıl dönümünde binlerce yurttaşı 
“Bütün hayatımızda O. Hayatta 
O!” yazılı pankartın arkasında bir 
araya getirdi. Ata’ya Saygı yürüyüşü 
Alsancak Limanı’ndan Cumhuriyet 
Meydanı’na kadar sürdü. 
Atatürk’ün 350 metre uzunluğundaki 
dev posterinin taşındığı yürüyüşe  
yurttaşlar da evlerinin ve iş 
yerlerinin balkonlarından alkışlarla 
destek verdi. Korteji Cumhuriyet 

Meydanı’nda, Atatürk’ün sevdiği 
eserlerden “Bülbülüm altın kafeste” 
ile İzmir Büyükşehir Belediyesi Klasik 
Türk Müziği Korosu karşıladı.
İzmirli’ler Ata’ya saygı nöbeti tuttu 
İzmir, 9 Kasım’ı 10 Kasım’a bağlayan 
gece uyumadı. Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk’ün vefatının 84. Yıl dönümü 
nedeniyle İzmir Büyükşehir Belediye-
si tarafından düzenlenen Ata’ya Say-
gı Nöbeti’ne binlerce İzmirli katıldı.
Ata’ya Saygı Nöbeti saatler 21.05’i 
gösterdiğinde saygı duruşuyla 
başladı. Cumhuriyet Meydanı’nda 
“193∞” simgesinin üzerindeki 
meşaleli nöbete İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tunç Soyer de 
katıldı. Nöbet 10 Kasım sabahı 
saatler 09.05’i gösterdiğinde Atatürk 
için yapılan saygı duruşunun 
ardından sona erdi.

ZM R

İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı

Tunç Soyer
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YOĞUN KATILIM
Programa İzmit Belediye Başkanı 
Fatma Kaplan Hürriyet, İzmit Kent 
Konseyi Başkanı Hüseyin Erol, 
belgesel filmin tarih danışmanları 
Numan Gülşah, Feyzullah Yavuz 
Ulugün, Atatürk’e dair anılarını 
paylaşan Aynur Özalp, kentimizde 
faaliyet gösteren çok sayıda STK’nın 
temsilcisi ve vatandaşlar katıldı.

ATA’MIZI ÖLÜMSÜZLÜĞE 
UĞURLADIK
Belgesel gösterimi öncesinde 
konuşan İzmit Belediye Başkanı 
Fatma Kaplan Hürriyet,  “Vedalar 
zordur. İnsanın boğazında nasıl da 
düğümleniverir kelimeler. Kelime-
ler susar. Gözler konuşur. Sonra o 
gözlerden akan yaşlar aslında her 
şeyi anlatır. Ülkemizin içinde bulun-
duğu zor şartlara rağmen, milletin-
den aldığı güçle, hayatı pahasına 
Türkiye Cumhuriyeti’nin kurulmasına 
önderlik eden Ata’mızı, bundan tam 
84 yıl önce ölümsüzlüğe uğurladık. 
İzmit iki defa veda etti Ata’sına. Biri 
Dolmabahçe’de, birisi de İzmit Tren 
Garı’nda. Atatürk’ün naaşı önce 
İstanbul’dan İzmit’e getirecek olan ve 
Ata’mızın ‘Bu gemiyle uzun bir yol-

culuk yapmak isterim’ dediği Yavuz 
zırhlısına konuldu. Yavuz zırhlısından 
alınan Atatürk’ün naaşı, İzmit Tren 
İstasyonu’na götürüldü. Daha sonra 
Ata’larına son saygı görevi yapan 
İzmitlilerin yüreklerinde derin acılar 
bırakarak buradan Beyaz Tren’le 
Ankara’ya uğurlandı. İzmitliler vefatın-
dan önce de Ata’mızı kentimizde sık 
sık ağırlama şerefine nail olmuştu. 
Ne mutlu onu görenlere, o dönemde 
yaşayanlara. Onu hiç görmediğimiz 
halde ona bu kadar sevdalı olabil-
mek hiçbir lidere nasip olmamıştır.” 
diye konuştu.

ANILARINI ANLATTILAR
Koray Sıpçıkoğlu ve Onur Azad’ın 
yönetmenliğini yaptığı “Son Yolculuk 
Zor Veda” belgesel filminde 
Atatürk’ün vefatının ardından 19 
Kasım 1938 gününe kadar olan 
zaman aralığı yer alıyor. Belgeselde, 
Donanma’nın düzenlediği; 
Dolmabahçe’den İzmit’e kadar olan 
hazırlık ve tören işleyişi, Atatürk 
ile anıları olan ve tören gününe 
tanıklık edenlerle söyleşiler, Atatürk 
koleksiyoneri ve Atatürk ile ilgili 
kitaplarıyla tanınan yazar Hanri 
Benazus’un anıları yer alıyor.

ZM

İzmit Belediye
Başkanı

Fatma Kaplan Hürriyet

İzmit Belediyesi, Türkiye Cumhuriye-
ti’nin kurucusu Büyük Önder Mustafa 
Kemal Atatürk’ün naaşının 19 Ka-
sım’da İzmit’ten uğurlanışını, 84’üncü 
yılında ‘Son Yolculuk Zor Veda’ isimli 
belgesel film gösterimiyle andı. Yunus 
Emre Kültür Merkezi’nde “Son Yolcu-
luk Zor Veda” isimli belgesel film gös-
teriminin gerçekleştirildiği programda 
duygu dolu anlar yaşandı.
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Mersin Büyükşehir Belediyesi Sosyal 
Hizmetler Dairesi bünyesinde hizmet 
veren Eğitim ve Öğretimi Destekleme 
Kurs Merkezleri’nde LGS’ye hazırlanan 
öğrenciler, ‘10 Kasım Atatürk’ü Anma 
Günü’ dolayısıyla düzenlenen Ankara 
gezisiyle Atatürk’ün huzuruna çıktı. 
Anıtkabir’e ilk kez gelen 38 öğrenci, 
Ata’ya saygı duruşunun ardından, ilk 
Meclis binası ve Anadolu Medeniyetle-
ri Müzesi’ni gezdi.
10 Kasım’da Ulu Önder Mustafa 
Kemal Atatürk’ü anma dolayısıyla dü-
zenlenen program hakkında konuşan 
Halkkent Kurs Merkezi Türk Dili ve 

Edebiyatı Öğretmeni Mehmet Taner 
Tazegül, “Kurs Merkezi öğrencileri ve 
öğretmenleri olarak, ‘84. yıldönümün-
de 84 milyon kalpte’ düsturuyla Ata-
mıza saygı ve şükranlarımızı sunmaya 
geldik. Gerek eğitim, gerek sosyal 
faaliyetler anlamında fırsat eşitliğini 
benimsemiş bir kurum olarak, daha 
önce Anıtkabir’e hiç gelmemiş öğren-
cilerimizle birlikte buradayız.” dedi.
Turgut Türkalp Kurs Merkezi Sosyal 
Bilgiler Öğretmeni Anıl Aslan ise, 
Anıtkabir’de öğrencilerle birlikte, aynı 
şükran ve minnet duygularını yaşama-
nın çok anlamlı olduğunu söyledi.

Muğla Büyükşehir Belediyesi, 10 
Kasım Atatürk’ü Anma Etkinlikleri 
kapsamında 13 İlçeden 246 kadını 
Atatürk’ün ebedi istirahatgahı Anıt-
kabir’e gönderdi. Muğla Büyükşehir 
Belediye Başkanı Dr. Osman Gürün, 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk Kültür 
Merkezi’nden 6 otobüsle yola çıkan 
kadınları Ankara’ya uğurladı.
Büyükşehir Belediyesi tarafından 2014 
yılından bu yana düzenlenen Anıtkabir 
ve Çanakkale ziyaretlerine 2 bin 941 
kişi katıldı. Muğla’lı kadınlar Anıtkabir 
ziyaretinde duygusal anlar yaşarken 
Anıtkabir’in yanı sıra Polatlı’da bulunan 
Duatepe de ziyaret edildi.
Gürün:  Atamızı İstirahatgahında 
Ziyaret Eden Kadınlarımızın Yüzündeki 
Gurur Bizlere Yeter

Belediye Başkanı Gürün, Atatürk’ün 
ebedi istirahatgahı Anıtkabir ve 
Çanakkale’nin mutlaka görülme-
si gereken, tarihin yaşatıldığı Türk 
Milleti için çok değerli yerler olduğunu 
söyledi ve her yıl düzenledikleri bu 
ziyaretlerin devam edeceğini belirtti. 
Gürün ayrıca Atatürk’ü ziyaret eden 
kadınların yüzündeki gururun kendile-
rine yettiğini belirtirken, “Her 10 Kasım 
haftasında daha önce hiç Ankara’ya, 
Atamızın ebedi istirahatgahı Anıtka-
bir’e gitmemiş kadınlarımızın burayı 
ziyaret etmelerini sağlıyoruz. Kurtuluş 
Savaşı’mızın önsözü Çanakkale Zafe-
ri’nin yaşandığı topraklara da hemşeh-
rilerimizi gönderiyor, Atalarımızın tarih 
yazdığı yerleri de görmelerine imkan 
tanıyoruz.” dedi.

N
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“Benim naçiz vücudum
elbet bir gün

ancak Türkiye 
Cumhuriyeti ilelebet 

Gazi Mustafa Kemal ATATÜRK
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Eskişehir Büyükşehir
Belediye Başkanı

Prof. Dr. Yılmaz Büyükerşen

BÜYÜKSEHİRBÜYÜKSEHİR
ÜRETİCİYEÜRETİCİYE

HEM NEFESHEM NEFES
HEM REHBERHEM REHBER

OLDUOLDU

“KÖYLÜ MİLLETİN 
EFENDİSİDİR”
Eskişehir Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Prof. Dr. Yılmaz Büyükerşen, 
“Büyük Önder Atatürk’ün ‘Köylü 
milletin efendisidir!’ sözünden yola 
çıkarak, yeniden köylüyü bu milletin 
efendisi yapmak istiyoruz. 2022 
yılında olduğu gibi Cumhuriyetimi-
zin yüzüncü yılı olan 2023 yılında 
da projeler üretmeye, kalkınmaya 
destek olmaya, tarım ve hayvan-
cılıkta yeni yollar açmaya devam 
edeceğiz.” dedi.
Büyükşehir Belediyesi’nin Tarımsal 
Hizmetler Dairesi Başkanlığı aracılı-
ğıyla tarım ve hayvancılıkta üretime 
destek amaçlı hayata geçirdiği çok 
sayıda proje ile kırsalda yeniden 
üretim umudu artarken, desteklerle 
birlikte tarlalar ve ağıllar boş kalmadı.
Tarım ve hayvancılıkta, “İpekböceği 

Üretiminin Yeniden Canlandırılması 
ve Yetiştiriciliğinin Desteklenme-
si Projesi, Zeytin Fidanı Üretim 
ve Destekleme Projesi, Damızlık 
Manda Desteği, Küçükbaş Hayvan 
Yetiştiriciliği Projesi, Atıl Durumdaki 
Arazilerin Üretime Kazandırılma-
sı Projesi, Küçük Çiftçiye Destek 
Projesi, Aronya ve Kuşburnu Üretim 
Projesi, Mor Patates Ekimi Projesi, 
Lavanta Balı Üretimi Projesi” ile 
hasattan yem desteğine, arıcılıktan 
küçükbaş ve büyükbaş hayvan üre-
timine kadar çok geniş bir yelpaze-
de tarıma büyük destekler verildi.
BİNLERCE DÖNÜM 
TARIM ARAZİSİ ÜRETİME 
KAZANDIRILDI
Diğer bir önemli proje ise atıl arazi-
ler konusunda gerçekleştirildi. Bü-
yükşehir Belediyesine ait ilçe mer-
kezinde ve mahallerinde bulunan 

Eskişehir 
Büyükşehir 
Belediyesi, 

2022 yılında 
üretime olan 

desteğini birbirini 
ardına hayata 

geçirdiği başarılı 
projelerle zirveye 

taşıdı. Tarım ve 
hayvancılıkta 

yıl boyunca 
çok önemli 

desteklere imza 
atan Büyükşehir 

Belediyesi, 
üreticiye hem nefes 

hem rehber oldu.
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boş tarım arazilerinin üretime kazandırılması 
amacıyla Alpu, Seyitgazi, Mihalgazi, Sivrihi-
sar, Mahmudiye, Mihalıççık Belediyeleri ile 
imzalanan protokolle 2.000.000 m2’lik tarım 
arazisi üretime kazandırıldı.
Yapılan işbirliği protokolü kapsamında 2022 
yılı içerisinde içe belediyelerinden toplam 
12.309 kg soğan, 1844 kg arpa ile 560 
kg buğday, 205 adet yonca ve hububat 
samanı balyası teslim alındı. Teslim alınan 
ürünlerden soğanlar ise ihtiyaç sahibi 
vatandaşlar ile aşevine verilerek destek 
sağlandı. Diğer ürünler ise hayvancılık ile 
uğraşan üreticilere yem desteği olarak 
dağıtıldı. “Küçük Çiftçiye Destek Projesi” 
kapsamında, Biçerdöverciler Federasyonu 
ile imzalanan protokolle 578 çiftçinin 10.700 
dekarlık arazisinde hasat işlemi gerçekleşti-
rilerek destekte bulunuldu.
Büyükşehir Belediyesi Tarımsal Hizmetler 
Dairesi Başkanlığına tahsis edilen, Karahü-
yük, Yusuflar, Akpınar, Laçin, Türkmentokat 
ve Gökçekısık bölgelerinde bulunan top-
lam 400.000 m2’lik araziye, 2022 yılında 
yapılacak desteklemelere yönelik arpa, 
yulaf, yonca ve macar fiği ekimleri ve hasat 
işlemleri tamamlandı. Buna göre elde 
edilen 12 ton arpa, 28 ton yulaf ve 330 adet 
saman balyası, Odunpazarı ve Tepebaşı 
Ziraat Odaları ile birlikte ihtiyaç sahibi 70 
çiftçiye destek olarak dağıtıldı. Küçükbaş 
hayvan desteği alan 10 yetiştiriciye toplam 
5 ton arpa tanesi ve 200 adet yonca balyası 
destek olarak verildi. Ayrıca Laçin bölgesin-
den elde edilen 732 adet yonca balyası da 
Laçin ve Mihalgazi bölgesinde hayvancılıkla 
uğraşan çiftçilere destek olarak dağıtıldı. 

2021 yılında kovan ve arıcı ekipmanı deste-
ği verilen kadın üreticilerden talepte bulunan 
ve arı yetiştiriciliğini devam ettirmek isteyen 
20 üreticiye 40’ar adet olmak üzere 800 
adet arılı çıta ve arı peteği desteği yapıldı. 
Han ilçesinde “Lavanta Balı Üretimi Proje-
si” başlatılarak, Han İlçesinde bulunan, 50 
da’lık arazide ekili olan lavanta bahçesi içe-
risine 90 adet arılı kovan konuldu ve Han’ın 
Eli Kadın Kooperatifi üyelerinin kullanımına 
sunuldu. Buradan elde edilen bal, polen 
gibi ürünlerin ise Büyükşehir Belediyesi Üre-

tici Marketlerinde satışı sağlanarak, kadın istihdamına destek verildi.
BÜYÜKERŞEN: KURTULUŞUMUZ 
TARIMSAL KALKINMADAN GEÇİYOR
Ülkenin geleceğinde tarım ve hayvancılığın çok büyük önemi oldu-
ğuna vurgu yapan Eskişehir Büyükşehir Belediye Başkanı Büyüker-
şen, “Eskişehir, üretken, çalışkan insanların şehridir. Hep birlikte daha 
çok çalışarak önce şehrimizi sonra ülkemizi bu çıkmaz sokaktan 
alıp çıkarmalıyız. Büyük Önder Atatürk’ün ‘Köylü milletin efendisidir!’ 
sözünden yola çıkarak, yeniden köylüyü bu milletin efendisi yapmak 
istiyoruz. Çünkü kurtuluşumuz, doğru tarım politikalarıyla gerçekleşe-
cek tarımsal kalkınmadan geçiyor. ” ifadelerini kullandı.
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Beyoğlu’nun en eski yerleşim 
yerlerinden birisi olan 
Okmeydanı’nın sağlıklı bir yaşam 
alanına dönüştürülmesi için 
hazırlanan Okmeydanı Kentsel 
Dönüşüm Projesi, 1. etabın temel 
atma töreni ile  başladı. Çevre, 
Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı tarafından Beyoğlu 
Belediyesi’nin katkılarıyla hayata 
geçirilen projede yeniden 
inşa sürecini Emlak Konut 
gerçekleştiriyor. Okmeydanı 
sakinlerinin yarım asırdır hayalini 
kurduğu projenin startı, Fetihtepe 

Mahallesi’nden verildi
BAKAN KURUM: 
ÖRNEK BİR PROJE OLACAK
Beyoğlu’nun büyük dönüşümünü 
başlattıklarını belirten Çevre, 
Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanı Murat Kurum, “Buraya 
geldik Beyoğlu’ndaki büyük 
dönüşümü başlatacağız dedik. 
İşte bugün bütün Beyoğlu’nun 
bütün buradaki kardeşlerimizin 
yıllarca beklediği büyük 
dönüşümü yapacak ve buradan 
dalga dalga tüm mahallelerimize 

gideceğiz. İstanbul’umuz, 
Beyoğlu’muzu yine çok önemli bir 
şehircilik adımını burada atmanın 
mutluluğu gururu içerisindeyiz.” 
dedi.
OKMEYDANI KENTSEL 
DÖNÜŞÜM PROJESİYLE 
TÜRKİYE YÜZYILI’NA 
MERHABA DİYORUZ
Okmeydanı Kentsel Dönüşüm 
Projesi’ni büyük bir heyecanla 
ve coşkuyla başlattıklarını 
belirten Beyoğlu Belediye 
Başkanı Haydar Ali Yıldız ise, 

OKMEYDANI’NDA
BÜYÜK DÖNÜŞÜM BAŞLADI

Beyoğlu Belediye Başkanı
Haydar Ali Yıldız

Çevre, Şehircilik ve İklim
Değişikliği Bakanı

Murat Kurum



37

KENTSEL DÖNÜŞÜM - BEYOĞLU

2022

“Daha yeşil, daha güvenli ve 
daha huzurlu bir Beyoğlu için 
tüm Beyoğlulu hemşerilerimle 
beraber yoğun bir gayretin içerisine 
girdik. Sayın Cumhurbaşkanımız 
TOGG ile yeni Türkiye Yüzyılı’na 
selam verirken bizde bu selamı 
alıyor ve Beyoğlu’ndan yeni bir 
projeyle, umut veren bir projeyle 
Okmeydanı Kentsel Dönüşüm 
Projesi’yle Türkiye Yüzyılı’na 
merhaba diyoruz. Göreve geldiğimiz 
günden itibaren sayın bakanımızla 
birlikte cumhurbaşkanımızın 
doğup büyüdüğü Beyoğlu’nda, 
Okmeydanı’nda en iyisini nasıl 
yapabiliriz dedik ve genel 
ilkelerimizden vazgeçmeden; hak 
sahiplerinin mağdur edilmediği, 
herkesin Okmeydanı’nda 
Beyoğlu’nda kalacağı yerinde, rızaya 
dayalı ve depreme dayanıklı binaların 
inşa edileceği bir dönüşüm projesini 
hayata geçirdik.” diye konuştu.
BİRİNCİ ETAPTA 778 DAİRE 
VE 159 ADET İŞ YERİ İNŞA 
EDİLECEK
Fetihtepe Mahallesi’nde başlayan 
birinci etap, 29 bin metrekare 
alandan oluşuyor. 20 bin metrekaresi 
yeşil ve açık alana ayrılan proje 
kapsamında 778 adet konut ve 
161 adet iş yeri inşa edilecek. Proje 

her hak sahibine otopark verilecek 
şekilde düzenlenecek. Yalnızca proje 
sınırları içerisinde hak sahibi olanlar 
için konut veya iş yeri üretilecek. 
Proje 18 ay gibi kısa bir sürede 
tamamlanarak hak sahiplerine 
teslim edilecek. Hak sahipleri 
dışında her hangi bir kişi ve kişilere 
satış söz konusu olmayacak. Hak 
sahipleri teslim alacakları daire veya 
dükkanlarının maliyeti üzerinden 
çıkan farkı aidat öder gibi 20 yılda 
taksitle ödeyecek. Çevre Şehircilik 
Bakanlığı ayrıca yapıların maliyeti 
üzerinden çıkan fark aidatında da 
yüzde 30 indirim uygulayacak.
PROJE İLE TOPLAMDA 8 BİN 300 
BİNA, 25 BİNE YAKIN BAĞIMSIZ 
BÖLÜM DÖNÜŞTÜRÜLECEK
Okmeydanı Kentsel Dönüşüm 
Projesi, Bakanlar Kurulu’nun 2016 
yılında Beyoğlu’nun Okmeydanı 
semtindeki Fetihtepe, Kaptanpaşa, 
Keçecipiri, Piripaşa, Piyalepaşa 
ve Kulaksız Mahalleleri, 6306 
sayılı Afet Riski Altındaki Alanların 
Dönüştürülmesi Kanunu 
çerçevesinde riskli alan ilan 
edilmesiyle birlikte hazırlandı. 
Türkiye Yüzyılı’nın en büyük 
dönüşüm projesi olan çalışmanın 
tamamı 1,5 milyon metrekarelik alanı 
kapsıyor. Proje tamamlandığında 
Okmeydanı’nda yaklaşık 8 bin 
300 bina, 25 bine yakın bağımsız 
bölümü yeniden inşa edilmiş 
olacak. Projenin inşası sürecinde 
hak sahiplerinin mağdur olmaması 
için de her türlü tedbiri alan Çevre, 
Şehircilik ve İklim Değişikliği, eski 
evlerini boşaltan hak sahiplerine 
kira yardımı yaparken söz konusu 
konutlarda oturan kiracılara da 
taşınma yardımı yapıyor. Dev 
projenin tamamlanmasıyla birlikte 
hak sahipleri depreme dayanıklı, 
otopark sorunu olmayan, daha fazla 
yeşil alana sahip bir Okmeydanı’nda 
yaşama imkanı bulacak.
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KAYSERİ’NİN 
75 YILLIK 

RÜYASI 
GERCEK 
OLUYOR

2014 yılından bu yana UNESCO Dünya Mirası 
Geçici Listesi’nde yer alan 6 bin yıllık geçmişe 
sahip, Kayseri şehir merkezine 24 km. uzaklıkta 
yer alan Kültepe Antik Kenti, Kayseri Büyükşehir 
Belediyesi’nin projesi ile ülkemize kazandırılıyor.
Büyükşehir  Belediyesi’nin Kayseri’yi “müzeler 
şehri” yapmak amacıyla yürüttüğü Kültepe Ka-
niş-Karum bölgesinde devam eden ve büyük 
bir aşama kaydedilen çalışmalarla  75 yıllık bir 
rüya da gerçeğe dönüşüyor. 

ANADOLU’DAKİ EN ESKİ YAZILI BELGELER 
KÜLTEPE’DE BULUNDU
Kayseri Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. 
Memduh Büyükkılıç, “150. Yılda 150 Proje” 
kapsamında Kültepe’yi ayağa kaldıracak 
projeji değerlendirirken Anadolu’da en eski 
yazılı belgelerin gün yüzüne çıkarıldığı Kültepe 
Kaniş-Karum’da hayata geçirilen Kültepe Ziya-
retçi Merkezi, 14 Ev ve Asurlu Tüccarlar Mahal-

Kayseri Büyükşehir
Belediye Başkanı

Dr. Memduh  Büyükkılıç
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lesi Projesi ve yapımı devam eden 
kayadan oyma Kültepe Tablet Müzesi 
çalışmalarıyla ilgili bilgiler aktardı.

KAYADAN OYMA MÜZE
Büyükkılıç, “Ticaret denilince de 
akla Kültepe Kaniş-Karum bölgesi 
gelir. 6 bin yıllık bir geçmişe sahip 
olan burada yapılan kazılardan 
da çıkan tabletler 25 bin civarında 
olarak biliniyor. Halen kazılar devam 
ediyor, oradaki projelerimiz devam 
ediyor. Ziyaretçi ortamı hazırlandı, o 
çalışmamız tamamlandı. En önemlisi 
Anadolu Medeniyetler Müzesi’nde 
İngiltere’de, Amerika’da, İstanbul’da 
değişik yerlerdeki bu tabletlerimizi 
bir araya getirmek suretiyle hem bir 
müze şeklinde kamuoyunun bilgisine 
sunmak, hem de bu alanda görsel 
açıdan da fiziki açıdan da önem 
arz edeceğine inandığımız oyma 
bir müze şeklinde bir çalışmamız 
var. Hızla çalışmamız devam ediyor. 
İnşallah önümüzdeki sene içerisinde 
bu müzemizi hayata geçiririz diye 
umuyor ve inanıyorum.” diye konuştu.

MÜZELER ŞEHRİ KAYSERİ
Başkan Büyükkılıç, Kayseri’yi 
müzeler şehri yapma yönünde farklı 

çalışmalarının da sürdüğünü ifade 
ederek, “Kayseri sadece Kültepe’de 
yapılan müzeyle değil, Kayseri’yi 
müzeler şehri yapma yönündeki 
gayretlerimizi sürdürüyoruz. 
Kayseri’yi her yönüyle aranılan, 
görülmesi gereken ve her insanın 
‘keşke ben de bu şehirde yaşasam’ 
diyeceği ortama dönüştürme 
yönünde gayretlerimiz hızla devam 
ediyor.” dedi.

6 BİN YILLIK TARİH 
YENİDEN UYANIYOR
Kayseri Büyükşehir Belediyesi’nin 

Kültepe Kaniş-Karum Höyüğü’ndeki 
çalışmaları kapsamında modern 
donanımlarla tasarlanan ve bölge 
hakkında bilgi vermek amacıyla pro-
jelendirilen Kültepe Ziyaretçi Merkezi 
yapımının son aşamasına gelindi. 
Ayrıca bölgedeki kazılarda Asurlu 
tüccarların yaşadığı döneme ait 
bulunan eserlerin sergilenmesi ve 
Asurlu tüccarların yaşam alanlarının 
canlandırılarak ziyaretçilerin o 
döneme tanıklık etmesine imkân 
tanıyacak 14 Ev ve Asurlu Tüccarlar 
Mahallesi Projesi’nde de çalışmalar 
tüm hızıyla sürüyor.

TÜRKİYE’DE BİR İLK OLACAK
Kültepe Kaniş-Karum bölgelerindeki 
kazı çalışmaları devam ederken, 
buradan çıkan tablet şeklindeki çek, 
senet, değişik ticari anlaşmalarla 
ilgili eserler için Kültepe Tablet 
Müzesi Projesi hayata geçirilerek, 
binlerce yıllık tarihi miras burada 
sergilenecek. Kültepe’de, 2023 yılı 
ortalarında inşaat uygulamalarının 
tamamlanması planlanıyor. 
Asurlu tüccarların ve yerel halkın 
kullandığı evler, aynı teknik ve 
aynı malzemelerle yeniden inşa 
ediliyor. Büyükşehir Belediyesi’nce 
hazırlanan şehrin iki turizm rotasına 
da hizmet edecek bu çalışma, hem 
arkeolojik olarak döneminin daha iyi 
anlaşılmasına katkı sağlayacak hem 
de ülkede konsept olarak türünün ilk 
örneği olacak.
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“Ah, kimselerin vakti yok
Durup ince şeyleri anlamaya
Kalın fırçalarını kullanarak geçiyorlar
Evler çocuklar mezarlar çizerek dünyaya
Yitenler olduğu görülüyor bir türküyü 
açtılar mı
Bakıp kapatıyorlar
Geceye giriyor türküler ve ince şeyler”
Gülten Akın 
Kadınlar, kadın hakları, kadın 
örgütlenmesi, kadın dayanışması 
yazmaktan büyük heyecan duyarım. 
Yüreğim kabarır ansızın. Bir de yüreğimi 
yakan, şiddetten kadın ölümleri olmasa 
diye hayıflanırım.
Yaşanan her olay karşısında kadınların 
nasıl tavır takınması gerektiğini hep 
düşünür, dururum. Son bir yılımızı çalan 
Korona, Karantina günlerinde kadınların 
yaşadıkları zorluklara tanık olduk.
Kadına yönelik şiddet, dünyanın üstüne 
kâbus gibi çöken bu virüs karşısında bile 
hız kesmedi. Oysa insanın en güvendiği, 
huzur bulduğu yer olan evinde 
güvensizlik duyuyor, canından oluyorsa 
sorun çok derinlerdedir.

KADIN OLMAK… 
Sosyal medya paylaşımlarımda 
öldürülen bir kadın fotoğrafı koyup 
konuya dikkat çekmek istediğimde, 
dünyadaki kadın dostların sorularına 
verecek yanıt bulamıyorum. Kuşkusuz 
kadına yönelik şiddet dünyanın sorunu, 
biliyorum. Kadın dünyanın her yerinde 
hangi konumda olursa olsun şiddet 
karşısında yazgısı değişmiyor.
Örgütlü yapılarda çalıştığım, sorunun 
çözümü için örgütlü olmayı önerdiğim 
için kısacası ‘Biz’ olmayı yaşam biçimi 
seçtiğimden başkaca bir yolu ne biliyor, 
ne düşünüyor, ne de öneriyorum.
Kadına yönelik şiddetin önünü kesecek 
olan, eğitim, ekonomik özgürlük ve 
örgütlenmedir. İşsiz, güçsüz yoksunluk 
içindeki bir erkeğin yoksunluğunun 
ruhunda yarattığı utanç, öfkeye 
dönüşüyor, çocuklarının gözü önünde 
hayat arkadaşını, çocuklarının annesini 
öldürüyor. Erkeklerin öfkesini besleyen 
nedenlere yoğunlaşmalıyız. Hem 
erkekler hem de kadınlar olarak. 
Bunun yolu da eğitim, örgütlenme ve 
dayanışmadır.
Milyonlarca işsizin olduğu ülkemizde 
görüyoruz ki ekonomik sıkıntıya düşen 
insanlar akıl almaz işler yapıyorlar. Bu 
anlamda toplumun değer yargılarının 
hırpalandığına, çürüdüğüne tanık 
oluyoruz. Yoksulluk ve kültürel 
yoksunluk, hukukun kadın için 
ekonomik erişiminin zorlukları, erkek 
egemen toplum bakışı sorunu daha da 
büyütüyor.
Kadına yönelik şiddetin önüne 
geçmek, bu sorundan kurtulmak için 
uluslararası dayanışma, örgütlenmek, 
ülkeyi yönetenlere sıkıntıların, sorunun 
temel kaynaklarını anlatmak, birlikte 
dayanışma içinde bu sorunları aşmak 
gerekiyor.
Kadınların yarınlarda güven içinde 
yaşaması, başarı öyküleri yaratması için 
huzurlu bir ortam yaratmalıyız. Bu bir 

seferberlik içinde olmalı. Siyaset üstü 
sadece kadın dünyasına, haklarına 
duyarlılıkla yaklaşım, dayanışma 
göstermekle çözülebilir. 
Ekonomik alanda onları teşvik 
etmek, örgütlemek, girişimci ruhlarını 
geliştirmek için kurslar açmak, yerel 
yönetimlerle işbirliği içinde olmak, 
sanatsal etkinliklere yönlendirmek, 
demokratik kitle örgütleri ile işbirliği, 
dayanışma içinde kadınların birikmiş 
potansiyelini gün ışığına çıkarmak 
gerekiyor.
Bazı belediyeler çeşitli kurslar açarak, 
kadınlara yeni ufuklar da açıyorlar. 
Kadının değişimin ve dönüşümün en 
büyük gücü olduğunu unutmamalıyız. 
Nitekim ülkemizde yetenekli ve ses 
duvarını aşan kadınlara sıkça rastlıyoruz. 
Öyle ki yaşamın her alanında varlıklarını 
sürdürüyor, hatta ülkelerini dünya 
haritasına başarıları ile taşıyorlar.
Yaşamın rengi olan kadınlara dayanışma 
göstererek geleceğe umutla bakmalarını 
sağlayabiliriz. Yeter ki onlara güvenelim, 
yaşamlarına olumlu dokunuşlarla 
katkıda bulunalım. Yaşamın her 
alanında söz ve karar sahibi olmalarını 
sağlayalım. 
Unutmayalım ki Korona bunalımını en 
iyi atlatan ülkeleri yönetenler kadınlardır.  
Dünyayı yöneten lider kadınlardan 
bize yansıyan yaşama bakışları, kadın 
duyarlılıkları, örgütlenme bilinçleri, 
dayanışma ruhları, hem ülkelerini 
dünyanın mutlu ülkeleri seviyesine 
çıkarıyor, hem de ülkelerini gönüllü elçi 
olarak dünyaya tanıtıyorlar.   
Kadının gücünden, birikiminden, 
toplumsal üretkenliğinden güç almayan 
hiçbir örgüt başarılı olamaz. Hiçbir siyasi 
yapı iktidarı kazanamaz. 
Örgütlü kadın mutlu kadındır.

Yaşar Seyman
yasarseyman@gmail.com

Yaşar Seyman

YAŞAR SEYMAN
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ANTALYA

ANTALYA BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ 
PİCKLEBALL KURSU DÜZENLEYECEK

Antalya Büyükşehir Belediyesi, Türkiye’de yeni duyulmaya 
başlayan pickleball sporunu Antalyalılar ile tanıştırmak için 
ücretsiz kurs açıyor.
Büyükşehir Belediyesi Gençlik ve Spor Hizmetleri Dairesi 
Başkanlığı, Türkiye’de yeni duyulmaya başlayan ve giderek 
popülerleşen pickleball sporunu vatandaşlarla buluşturmak 
için ücretsiz kurs düzenleyecek. Antalya’da ilk olacak kurs, 
Antalya Konyaaltı Sahili’nde 13 no’lu plajın yanındaki 3 
pickleball sahasında verilecek.

3 OCAK’TA BAŞLAYACAK
Kursa katılmak isteyen 7 yaş ve üzeri vatandaşlar 25 
Aralık’a kadar  www.abbsporhizmetleri.com adresinden 
kayıtlarını yapabilecekler. 30 Aralık Cuma günü asıl 
kayıt listesi açıklanacak. Kurslar 3 Ocak 2023 tarihinde 

başlayacak ve Salı- 
Perşembe, Çarşamba-
Cuma, Cumartesi-Pazar 
günleri gerçekleşecek.

ÖĞRENMESİ KOLAY
Pickleball, iki veya dört oyuncunun delikli, içi boş bir 
polimer topa 36 inç yüksekliğindeki bir ağ üzerinden 
sert yüzeyli kürekler kullanarak vurduğu bir iç veya dış 
mekan raket/kürek sporu. Öğrenmesi kolay, tempolu ve 
son derece sosyal bir spor olan pickleball, tenise benzer 
beceriler gerektirirken, badminton sahası ölçülerinde bir 
kortta oynanıyor. Pickleball, delikli plastik wiffle topuyla 
oynanan, tekler, çiftler ve karışık çiftler maçlarının oynandığı 
hibrit bir spor branşı olarak da tanımlanıyor.

aarr
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Yıldırım’ı sporda marka kent haline 
getirmek için çalışmalar yürüten 
Yıldırım Belediyesi, Mimar Sinan Spor 
Tesisi’ndeki renovasyon çalışmalarını 
tamamlayıp ilçeye modern bir spor 
kompleksi kazandırdı. 
Yıldırım Belediye Başkanı Oktay 
Yılmaz, 9 bin metrekarelik kullanım 
alanına sahip mevcut tesise ilave 
olarak, 2 katlı kadın çocuk spor 
merkezi yaptıklarını belirtti.Hayata 
geçirdikleri yeni hizmet binasında 
kadınlar için modern spor merkezi, 
çocuklar için jimnastik ve satranç 
salonu, soyunma odaları, lavabolar, 
idari ofisler ve kafeteryanın yer aldığını 

ifade eden Başkan Yılmaz, “Yenilenen 
mevcut binada ise basketbol, voleybol, 
tenis ve badminton salonu bulunuyor. 
Açık yüzme havuzu, yürüyüş yolları, 
çocuk parkı ve bahçe satrancı ile 
Yıldırım’a değer katan kompleksimizde 
derslerimiz tüm hızıyla devam ediyor. 
Hemşehrilerimize verdiğimiz bir sözü 
daha hayata geçirmenin heyecanını ve 
mutluluğunu yaşıyoruz.” dedi.

BÖLGEYE ÖZEL HİZMET

Yıldırım’da altyapıdan ulaşıma, 
tarihi kültürel mirastan turizm 
yatırımlarına kadar her alanda 
yoğun bir çalışma içinde olduklarını 

belirten Başkan Yılmaz, “Öncelikli 
hedefimiz hemşehrilerimizi yaşadıkları 
mahallelerde mutlu etmek. Bu amaçla 
parklar, yeşil alanlar, eğitim, spor 
kültür tesisi gibi tüm sosyal donatı 
alanlarının her mahallede olması için 
çalışmalarımız sürüyor. Tüm Yıldırımlı 
hemşehrilerimizin spora erişimini 
kolaylaştırmak ve daha sağlıklı 
ortamlarda spor yapabilmelerine 
katkı sağlamak amacıyla ilçenin dört 
bir yanına modern spor kompleksleri 
kazandıracağız.” diye konuştu.

BURSA/YILDIRIM

MİMAR SİNAN SPOR TESİSİ
5 YILDIZLI SPOR KOMPLEKSİ OLDU

BELEDİYE SPOR HABERLERİ
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DİYARBAKIR-KAYAPINAR

Kayapınar Belediyesi, sporu 
yaygınlaştırmak amacıyla ilçede uygun 
spor alanları bulunan sitelere yönelik 
“Spor Her Yerde” adlı projeyi hayata 
geçirdi.Proje çerçevesinde, çocuk 
ve gençlere futbol, basketbol, tenis, 
voleybol ve satranç, kadınlara da 
plates branşlarında kurslar verilirken, 
ayrıca spor malzemesi desteği de 
sağlanıyor.  
Ücretsiz olan ve uzman 
öğretmenler tarafından verilen 
spor kurslarının talep ve ihtiyaç 
olması durumunda genişletilerek 
yeni ve farklı branşlarda da 
kurslar açılabileceği bildirildi. 
Kayapınar Kaymakamı ve 
Belediye Başkan V. Arif 
Karaman, “Spor Her yerde” proje 
etkinliklerinin startının verildiği 
siteyi ziyaret etti. Gençlerle birlikte 
spor yapan Karaman, projenin 
önemine değindi.
Karaman, şu an altyapısının 

KAYAPINAR’DAKAYAPINAR’DA
SPOR HER YERDESPOR HER YERDE

güçlendirildiği projenin yazın çok 
daha büyüyeceğinin altını çizerek, 
“Uzman öğretmenlerimiz ile birlikte 
sitelerin eğitim için ihtiyaç duyduğu 
spor malzemelerini de imkanlarımız 
ölçüsünde hediye ediyoruz. Spor 
dostu Kayapınar Belediyesi olarak site 
sakinlerimizin sağlıklı bireyler olmaları, 
spor yapmaları ve zinde kalmaları 
için başlatılan projenin hayırlı uğurlu 
olmasını diliyorum.” diye konuştu. 

“HEM SPOR YAPIYOR 
HEM DE EĞİTİM ALIYORLAR”
“Spor Her Yerde projesi ile uzman 
eğitmenlerden eğitim alan gençler 
ve site sakinleri kursların eğlenceli 
geçtiğini ve ilgi duydukları spor ile 
ilgili kurs almaktan memnuniyet 
duyduklarını ifade ederek ücretsiz bir 
şekilde eğitim ve malzeme desteği 
sunan Kayapınar Belediyesi’ne ve 
Başkan V. Arif Karaman’a teşekkür etti.

BELEDİYE SPOR HABERLERİ
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İSTANBUL

OLİMPİK YILDIZLAROLİMPİK YILDIZLAR
İSTANBUL’DAİSTANBUL’DA
BULUŞACAKBULUŞACAK

Dünya Olimpiyat Sporcuları Birliği 
(WOA) İstanbul’u seçti. İstanbul, 2023 
Dünya Olimpiyat Sporcuları Forumu’na 
ev sahipliği yapacak. WOA Başkanı 
Joel Bouzou ile bir araya gelen 
İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, “WOA için harika bir 
ortam sunmaya hazırız.” dedi.
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
2022’nin Mart ayında Lozan’da 
Uluslararası Olimpiyat Komitesi (IOC) 
Başkanı Thomas Bach ile görüşerek 
2036 Olimpiyat ve Paralimpik Oyu-
nları’na talip oldu. Olimpiyat felsefesi 
vizyonu ile çalışmalarını sürdüren İBB, 
Dünya Olimpiyat Sporcuları Birliği’nin 
(WOA) düzenlediği Dünya Olimpiyat 
Sporcuları Forumu’na ev sahipliği 
yapacak.

İMAMOĞLU: HAZIRIZ!
Başkan İmamoğlu yaptığı açıklamada, 
“Avrupa’nın en büyük kentinin yönetim 

organı olan İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi olarak, sporun ve olimpik 
hareketin büyük etkisini kentimizdeki 
herkese ulaştırmayı hedeflemekteyiz. 
Bu bağlamda olimpiyat felsefesi odak 
noktamızın merkezinde yer almaktadır. 
Stratejimizin önemli bir parçası da 
olimpik felsefenin en önemli temsilcileri 
olan olimpiyat sporcularını kentimizde 
ağırlamak ve böylece onların bilgi 
ve deneyimlerinden faydalanmaktır. 
Sporcularımıza, gençlerimize ve tüm 
toplumumuza ilham vermek üzere 
Dünya Olimpiyat Sporcuları Forumu 
aracılığıyla WOA için harika bir ortam 
sunmaya hazırız.” ifadelerini kullandı.

JOEL BOUZOU’DAN 
CUMHURİYET VURGUSU
WOA Başkanı Joel Bouzou ise Tür-
kiye Cumhuriyeti’nin 100. yıldönümü 
kutlamalarının bir parçası olmanın 
büyük bir onur olduğunun altını 

çizerek, “Olimpiyat Sporcuları, olimpik 
hareketin değerlerinin canlı birer 
örneğidir. Dünya Olimpiyat Sporcuları 
Forumu, tüm kıtalardan Olimpiyat 
Sporcuları’nın toplumlarına nasıl katkı 
sağlayabildiklerine dair hikâyelerini 
paylaşabilecekleri, birbirlerine ilham 
verebilecekleri ve en iyi uygulamaları 
paylaşabilecekleri bir yerdir. WOF’un 
önceki iki toplantısı, dünyanın dört 
bir yanından Olimpiyat Sporcuları’nın 
toplumlarını bir araya getirmek, deza-
vantajlı gençlere spor fırsatları sağla-
mak, obezite ve hareketsizlikle mü-
cadeleye yardımcı olmak ve çevreyi 
korumak için çok daha fazla projenin 
başlatılmasını sağlamıştır. Spor yoluyla 
dünyayı daha iyi bir yer haline getirmek 
üzere daha fazla Olimpiyat Spor-
cusu’nu güçlendirmek için İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi ile çalışmayı 
sabırsızlıkla bekliyoruz.” dedi.

BELEDİYE SPOR HABERLERİ
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İSTANBLU/BEYLİKDÜZÜ

BEYLİKDÜZÜ’NDE ÇOCUKLAR 
SPORLA BÜYÜYOR

Beylikdüzü Belediyesi’nin ilçedeki 
çocuklara spor sevgisini aşılamak 
için başlattığı Kış Spor Okulları’nın 
2022 yılı birinci dönemi doludizgin 
devam ediyor. 16 farklı branşta ücretsiz 
eğitim alan 2 bin 229 sporcu, keyifli 
vakit geçirmenin yanı sıra kendilerini 
geliştirme imkanı da yakalıyor.
Beylikdüzü Belediyesi Gençlik ve 
Spor Hizmetleri Müdürlüğü tarafından 
çocukların sporla iç içe olması için 

başlatılan ve yoğun ilgi gören Kış Spor 
Okulları’nın 2022 yılı birinci dönemi 
farklı spor branşlarında devam ediyor. 
16 branşta eğitim verilen Kış Spor 
Okulları’nda 2 bin 229 minik sporcu, 
eğlenerek öğrenmenin tadını çıkarıyor. 
9 ayrı merkezde devam eden kurslar, 
çocukların sadece hobi olarak değil 
profesyonel olarak da kendilerini 
geliştirmesine katkı sunarken seçtikleri 
branşlarda yeteneklerini keşfetmelerine 
de imkan sağlıyor.  

İKİNCİ DÖNEM KAYITLARI 
24 OCAK’TA BAŞLIYOR
Çocukların keyifli vakit geçirdiği Kış 
Spor Okulları’nın ikinci dönem kayıt-
ları ise 24 Ocak – 8 Şubat tarihleri 
arasında gerçekleşecek. Kayıtların 

ardından dersler ise 11 Şubat tarihinde 
başlayacak. İlk dönem olduğu gibi 
ikinci dönemde de çocuklar; basket-
bol, voleybol, yüzme, satranç, çocuk 
zumbası, cimnastik, tekvando, futbol, 
aikido, izcilik ve masa tenisi branşların-
da uzman eğitmenler tarafından eğitim 
alma şansı yakalayacak.  Özel çocuk-
lar için düzenlenen engelsiz branşlar-
da ise basketbol, yüzme, cimnastik, 
taekwondo ve masa tenisi branşların-
da eğitim verilecek.

BELEDİYE SPOR HABERLERİ
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CANİK BELEDİYESİ GELECEĞİN CANİK BELEDİYESİ GELECEĞİN 
ŞAMPİYONLARI YETİŞTİRECEKŞAMPİYONLARI YETİŞTİRECEK

Canik Belediyespor Kulübü 
antrenörleri ilçedeki okulları ziyaret 
ederek öğrencilere spor branşları ve 
bireysel spor çalışmaları hakkında bilgi 
veriyor. Okul ziyaretlerinin ardından 
Canik Belediyesi Hasan Doğan Spor 
ve Eğitim Merkezi’nde branşında 
uzman antrenörle gerçekleşecek 
yetenek taraması ile öğrenciler ilgi 
ve yeteneklerine göre farklı spor 
branşlarına yönlendirilerek en az 
bir spor branşında uzmanlaşması 
sağlanacak.
Canik Belediye Başkanı İbrahim 
Sandıkçı, ilçedeki öğrencilerin 
okullarında ziyaret edilerek spor 
branşları hakkında bilgi verildiğini 
ifade ederek, “İlçemizde gençlerimiz 

ve çocuklarımızı sporla buluşturmaya 
devam ediyoruz. Her bir yavrumuzun 
zihinsel ve ruhsal gelişimi için mutlaka 
bir spor branşıyla ilgilenmelerini 
önemsiyoruz.  Antrenörlerimizle 
ilçemizde bulunan okullarımızı 
ziyaret ederek öğrencilerimize spor 
branşları ve bireysel spor çalışmaları 
hakkında bilgiler veriyor, akıllarındaki 
soruları cevaplıyoruz. Düzenlediğimiz 
spor okulları, eğlenceli ve eğitici 
sportif çalışmalara gençlerimize 
ve çocuklarımıza sporu sevdiriyor, 
sporla iç içe sağlıklı ve zinde bir nesil 
yetiştiriyoruz.” dedi. 

YETENEK TARAMASI YAPILACAK
İlçede çocukların ve gençlerin ilgi 
alanları ve yeteneklerine göre spor 

branşlarına yönlendirileceğini if-
ade eden Başkan Sandıkçı, “Okul 
ziyaretlerimizin ardından alanında 
uzman antrenörlerimiz eşliğinde 
çocuklarımız ve gençlerimize yetenek 
taraması gerçekleştireceğiz. Hasan 
Doğan Spor ve Eğitim Merkezimizde 
gerçekleştireceğimiz yetenek taraması 
ile öncelikle çocuklarımız ve gençler-
imizin ilgi duyduğu spor branşlarına 
göz önünde bulundurarak, bireysel ve 
takım sporlarına yatkınlıklarını belirleyip 
kendilerini ilgili spor branşlarına yön-
lendireceğiz. Okul hayatlarıyla beraber 
en az bir spor branşında uzman-
laşmalarını sağlayacağız. İlçemizde 
geleceğin şampiyonlarının yetişmesine 
vesile olacağız.” diye konuştu.

BELEDİYE SPOR HABERLERİ
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SÜLEYMANPAŞA BELEDİYESİ 
BOCCİA TAKIMI KURUYOR
Süleymanpaşa Belediyesi Gençlik 
ve Spor Kulübü ile Süleymanpaşa 
Kent Konseyi tarafından ortaklaşa 
hazırlanan proje kapsamında, kulüp 
bünyesinde Serebral Palsi hastası ve 
tekerlekli sandalye kullanmak zorunda 
olan engelli bireylere yönelik bir spor 
olan Boccia takımı kuruluyor.

NKÜ’DE TANITIM YAPILDI
Boccia sporunun tanıtılması 
amacıyla Namık Kemal Üniversitesi 
Spor Salonunda Beden Eğitimi 
ve Spor Yüksekokulu (BESYO) 
son sınıf öğrencileri ve 
Süleymanpaşa’da yaşayan engelli 
vatandaşların katılımıyla bir çalışma 
gerçekleştirildi. Çalışmada, Çorlu 
Belediye Spor Kulübü Boccia Takımı 
antrenör ve sporcuları, bu özel sporla 
ilgili bilgiler verdi.
BESYO öğrencileri ve engelli sporcu 
adayları, birlikte antrenman yaparak 
Boccia’yı yakından tanıma şansı 
buldular. Çalışmada, Türkiye’de 
40’tan fazla ilde yapılmaya başlanan 
ve günden güne gelişen Boccia 
sporunun, bu yıl mezun olacak 
öğrenciler için antrenörlük ve hakemlik 
gibi yeni kariyer fırsatları sunabileceği 
ifade edildi.

BOCCIA NEDİR?
Boccia, tekerlekli sandalye kullanan 
engellilerin yapabildiği bir spor. Boc-
cia’da amaç, farklı ağırlıktaki toplarla, 
oyunun başlangıcında sahanın herhan-
gi bir bölgesine atılan “Jak” isimli beyaz 
topun en yakınına atış yapabilmektir. 

Altı kırmızı ve altı mavi topla oynanan 
oyun, iki bireysel sporcu ya da iki 
takımla oynanabiliyor. Kırmızı toplara 
sahip takım oyuna başlar ve jak isimli 
beyaz topu saha çizgilerinin içinde 
kalacak şekilde dilediği bir noktaya 
atar. Jak’ı atan oyuncu kırmızı topla 
ilk atışını yapar ve sıra rakibe geçer. 
Rakip oyuncu ya da takım Jak’a kırmızı 
toptan daha yakın bir atış yapana ya 
da altı topun tamamını kullanana kadar 
atış yapar. Jak’a kırmızıdan yakın atış 
gerçekleşirse sıra tekrar değişir. Bir 
Boccia maçı 4 set üzerinden oynanır 
ve toplamda daha çok puan toplayan 
takım galip gelir.

Boccia sporu, tekerlekli sandalye 
kullanan herkesin yapabileceği bir 
aktivite olmasının yanı sıra ülkemizde 
yeni gelişen bir spor olarak engelli 
bireylere aktif sporcu olma imkânı da 
sunuyor. Motor becerilerin gelişmesine 
katkıda bulunan spor, her seviyedeki 
kas ve eklem sorunu olan sporcuların 
dahil olabileceği bir aktivite olarak 
dikkat çekiyor.

BELEDİYE SPOR HABERLERİ
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PROF. DR . DOĞAN KUBAN

Muhteşem parklar, tertemiz sokaklar, göz alıcı caddeler, hayat 
dolu meydanlar, düzenli kaldırımlar, pırıl pırıl otogarlar, her 

yeri imrenilecek güzellikte kentler elbette mümkün.

E’pr Yerel Yönetim Ajansı, güzel bir Türkiye
isteyen markalarla ve yerel yöneticilerle 

şimdi de Güzel Bir Türkiye Projesi için iş başında. 
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